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Protokół nr XXI/16 

z sesji Rady Miejskiej Śmigla, 

odbytej 23 czerwca 2016 r. o godz. 16:00 

w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego w Śmiglu 

__________________________________________________________________________ 

 

 

 Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Śmigla Wiesław 

Kasperski, który powitał radnych Rady Miejskiej Śmigla, Burmistrza Śmigla, pracowników 

Urzędu, dyrektorów i kierowników jednostek organizacyjnych radcę prawnego Urzędu 

sołtysów i przewodniczących zarządu osiedli oraz mieszkańców przybyłych na sesję. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że w sesji  uczestniczy 15 radnych co pozwala na 

podejmowanie prawomocnych uchwał. Lista obecności radnych, zaproszonych gości i 

sołtysów z XXI sesji Rady Miejskiej Śmigla stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Ad.2.  

 

Przewodniczący Rady Wiesław Kasperski poinformował, że porządek sesji w 

stosownym terminie został radnym przekazany. Jednocześnie zwrócił się z pytaniem czy ktoś 

spośród radnych chciałby wystąpić z wnioskiem o dokonanie zmian w porządku obrad. Nikt z 

radnych nie wniósł uwag. 

 

Porządek sesji:  

1. Otwarcie sesji.  

2. Przedstawienie porządku sesji.  

3. Przyjęcie protokołu z XIX i XX sesji Rady Miejskiej Śmigla.  

4. Informacja Przewodniczącego Rady z działalności w okresie między sesjami.  

5. Sprawozdanie Burmistrza z wykonania uchwał Rady Miejskiej Śmigla.  

6. Informacja o działalności Burmistrza w okresie między sesjami.  

7. Interpelacje i zapytania radnych. 

8. Zapytania sołtysów i przewodniczących Zarządów Osiedli.  

9. Debata absolutoryjna:  

a) rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Śmigiel za rok 2015 

wraz z informacją o  stanie mienia komunalnego Gminy Śmigiel,  

b) rozpatrzenie sprawozdania finansowego Gminy Śmigiel za rok 2015,  

c) przedstawienie opinii składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej o 

przedłożonym sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Śmigiel za rok 2015 

wraz z informacją o stanie mienia  i objaśnienia,  

d) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium,  

e) przedstawienie opinii składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

do przedłożonego wniosku Komisji Rewizyjnej. 

10. Podjęcie uchwał:  

1) w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 

wykonania   budżetu Gminy Śmigiel za rok 2015, 

2)  w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Śmigla z wykonania budżetu 

Gminy Śmigiel za  rok 2015, 

3) w sprawie przyjęcia rezygnacji radnego z członkostwa w Komisji Planowania i 

Rozwoju, 

4) w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na 2016 rok, 
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5) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śmigiel na lata 

2016 – 2025, 

6) w sprawie objęcia udziałów w Samorządowym Funduszu Poręczeń 

Kredytowych        spółka  z o.o. z siedzibą w Gostyniu. 

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

12. Odpowiedzi na zapytania.  

13.  Wolne głosy i wnioski.  

14. Zakończenie sesji.  

 

Przewodniczący Rady Wiesław Kasperski poinformował, że 16 czerwca 2016 r. do 

Biura Rady wpłynęło pismo od Burmistrza Śmigla w sprawie włączenia do porządku obrad 

projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej, 

niezabudowanej, położonej w Śmiglu,  przy ul. Andrzeja Dudycza, oznaczonej nr geod. 

950/6.  

Następnie Przewodniczący poprosił o przedstawienie  uchwały. 

Projekt uchwały przedstawił Pan Rafał Szumacher – pracownik Urzędu, i wyjaśnił że 

działka niezabudowana położona w Śmiglu o nr geod. 950/6 stanowi wg informacji z rejestru 

gruntów grunty orne klasy RIVa i RIIIb. Właścicielem w/w działki jest Gmina Śmigiel, a dla 

przedmiotowej działki obowiązuje miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego 

zatwierdzony Uchwałą Rady z 2012 roku w sprawie: uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenów zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej w 

obrębie miasta Śmigiel Rejon ulic Dudycza i Krętej. W/w planie omawiana działka 

zlokalizowana jest w terenie przeznaczonym pod tereny zabudowy usługowej z prawem 

wprowadzenia funkcji mieszkaniowej jednorodzinnej, oznaczone na rysunku planu symbolem 

– „U/MN”. W związku zainteresowaniem przez osoby prywatne nabyciem działki 

przeznaczonej pod  działalność gospodarczą - prowadzenie usług, został przygotowany 

projekt niniejszej uchwały. Podjęcie przedmiotowej uchwały, pozwoli na sprzedaż 

nieruchomości gminnej, w trybie przetargowym. Koszty przygotowania dokumentów 

formalno-prawnych poniesie Gmina Śmigiel, natomiast koszty podpisania umowy notarialnej 

poniesie przyszły nabywca nieruchomości. 

Przewodniczący Rady przypomniał, że do zmiany porządku obrad wymagana jest 

bezwzględna większość ustawowego składu rady. 

Następnie odbyło się głosowanie nad wprowadzeniem projektu uchwały do porządku obrad 

sesji. 

 „Za” przyjęciem ww. projektu uchwały do porządku obrad głosowało 15 radnych. 

„Przeciw” – 0 

„Wstrzymało się” – 0  

Projekt  uchwały został wprowadzony do porządku obrad  

Następnie Przewodniczący przystąpił do przegłosowania zmienionego porządku obrad sesji. 

Za” przyjęciem zmienionego porządku obrad głosowało 15 radnych. 

„Przeciw” – 0 

„Wstrzymało się” – 0  

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad.3. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie protokół  z XIX sesji Rady Miejskiej 

Śmigla. Poinformował, że  wiernie odzwierciedla przebieg obrad i jest do wglądu w Biurze 

Rady. Uwag do protokołu nie wniesiono. 

„Za” przyjęciem protokołu z XIX sesji głosowało 15 radnych. 
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„Przeciw” – 0  

„Wstrzymało się” – 0  

Protokół przyjęto jednogłośnie. 

Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie protokół  z XX sesji Rady 

Miejskiej Śmigla. Poinformował, że także wiernie odzwierciedla przebieg obrad i jest do 

wglądu w Biurze Rady. Uwag do protokołu nie wniesiono. 

„Za” przyjęciem protokołu z XX sesji głosowało 15 radnych. 

„Przeciw” – 0  

„Wstrzymało się” – 0  

Protokół przyjęto jednogłośnie. 

 

Ad.4. 

 

Przewodniczący Rady Wiesław Kasperski przedstawił informację ze swojej 

działalności w okresie między sesjami. Informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Pytań do przedstawionej informacji nie było. 

 

Ad.5. 

 

Sprawozdanie Burmistrza Śmigla z wykonania uchwał Rady Miejskiej Śmigla stanowi 

załącznik nr 3 do protokołu. Pytań nie było. 

 

Ad.6. 

 

Informacja Burmistrza Śmigla z działalności w okresie między sesjami przedstawiła  

Burmistrz Małgorzata Adamczak - informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Radny Lech Żak zapytał panią Burmistrz o zarządzenie dotyczące hydroforni w 

Starym Bojanowie. Dodał, że na ostatniej sesji Rada podejmowała w tej sprawie uchwałę. 

Pani Burmistrz oddała głos Panu Rafałowi Szumacherowi. Wyjaśnił on, że istnieje 

taki wymóg prawny by taki wykaz się pojawił, a uchwałą ta nieruchomość została jako aport 

wprowadzona do spółki. 

Radny Sławomir Grzelczyk zapytał natomiast o pkt.20 dotyczący II Forum zamówień 

publicznych dla kadry kierowniczej. 

Pani Burmistrz wyjaśniła, że zmieniają się przepisy dotyczące zamówień publicznych 

więc skorzystano z takiego zaproszenia. 

Więcej pytań do złożonej informacji nie było. 

 

Ad 7.  

 

Interpelacje i zapytania radnych:  

1) Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Łączny poprosił o przybliżenie informacji na 

temat mieszkańców, którzy zostaną wysiedleni w Czaczu podczas budowy S5. 

Informacje takie miały być pod koniec czerwca.  

2) Radny Michał Skrzypczak - Czy są nowe informacje na temat budowy kopalni 

BUDIMEX. 

3) Radny Sławomir Grzelczyk - czy jest przygotowywany plan rozwoju i modernizacji 

urządzeń Wod – Kan gdyż miał być przedłożony do końca czerwca. 

4)  Radny Alfred Splisteser – czy coś wiadomo na temat domków w Jezierzycach 

 

Więcej zgłoszeń nie było. 
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Ad.8.  

 

Zapytania sołtysów i przewodniczących Zarządów Osiedli – nie było. 

 

Ad.9. 

 

Debata absolutoryjna. 

 

a) rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Śmigiel za rok 2015 

wraz z informacją o stanie mienia komunalnego Gminy Śmigiel. 

 

Przewodniczący Rady Wiesław Kasperski poprosił Burmistrz Śmigla o wprowadzenie do 

przedłożonego sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Śmigiel za rok 2015 wraz z 

informacją o stanie mienia komunalnego Gminy Śmigiel . 

Burmistrz Śmigla Małgorzata Adamczak oddała głos Skarbnikowi Śmigla – Piotr 

Szmytkowski. Poinformował, że szczegółowy opis z wykonania budżetu przedstawiony został 

w przedłożonym Radzie oraz Regionalnej Izbie Obrachunkowej sprawozdaniu z wykonana 

budżetu gminy Śmigiel za rok 2015 wraz z informacją o stanie mienia komunalnego Gminy 

Śmigiel. A następnie przedstawił skrócony zarys z wykonania dochodów i wydatków oraz 

informację o stanie mienia komunalnego. 

Budżet Gminy Śmigiel został przyjęty uchwałą Nr V/16/15 Rady Miejskiej Śmigla  

z dnia 22 stycznia 2015 roku w sprawie uchwały budżetowej Gminy Śmigiel na 2015 rok.  

Dochody Gminy w 2015 roku zostały zrealizowane w wysokości 56.102.404,30 zł, 

tj. 99,92 % planu; z tego: 

 

1. dochody bieżące w wysokości  51.254.022,44 zł tj. 98,12 % planu 

 

 subwencja oświatowa      12.586.783 zł 

 PIT            8.394.990 zł 

 dotacje od Wojewody           9.315.188 zł 

 podatki i opłaty lokalne od osób fizycznych      5.365.771 zł 

 podatki i opłaty lokalne od osób prawnych      5.129.426 zł 

 subwencja wyrównawcza         3.338.003 zł 

 wpływy z tytułu sprzedaży mienia komunalnego        1.555.347 zł 

 dochody z najmu i dzierżawy        1.506.920 zł 

 pozostałe dochody 

 

2. dochody majątkowe w wysokości         4.848.381,86 zł tj. 123,91 % planu 

 Dotacja ze środków europejskich    2.959.480 zł 

 Sprzedaż mienia komunalnego   1.555.347 zł 

 Pozostałe dochody majątkowe 

Wydatki Gminy w 2015 roku zostały zrealizowane w wysokości 56.377.192,74 zł, tj. 92,34 % 

planu; z tego: 

wydatki bieżące w wysokości  48.919.437,02 zł tj. 93,70 % planu 

 

Z tego następujące działy według wysokości wydatków: 

1. Oświata i wychowanie   23.139.281 zł 

2. Pomoc społeczna      9.865.010 zł 

3. Kanalizacja       4.662.088 zł 
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4. Administracja publiczna     4.581.961 zł 

5. Transport       3.833.164 zł 

6. Kultura       1.944.846 zł 

7. Gospodarka komunalna     1.606.181 zł 

 

wydatki majątkowe w wysokości    7.457.755,72 zł tj. 84,28 % planu;  

 

1) Kompleksowe zagospodarowanie ścieków  3.466.599,48 zł 

2) Wykup udziałów w Zakładzie Wod Kan  2.291.500,00 zł 

3) Kanalizacja na terenie wsi Bronikowo i Glińsko    288.415,12 zł 

4) Dotacja dla Powiatu Kościańskiego       622.705,00 zł 

5) Drogi gminne         346.002,14 zł 

6) Zadania w zakresie kultury           165.791,74 zł 

7) Inne zadania 

 

 

• WYNIK BUDŻETU DEFICYT     274.788,44 zł 

• PRZYCHODY                                 13.022.804,09 zł, w tym  

nowe zobowiązania – pożyczka    1.529.896 zł  

wolne środki                11.492.908 zł 

• ROZCHODY          1.729.000 zł  

 

Zadłużenie Gminy 

Razem:    11.587.711,84 zł 

w tym: 

Kredyty     3.789.250,00 zł 

Pożyczki     7.798.461,84 zł 

Obsługa zadłużenia       343.140,78 zł 

 

Pytań nie było. 

 

 Skarbnik Śmigla wyjaśnił więc, że  zgodnie z ustawą o finansach publicznych 

integralną częścią sprawozdania z wykonania budżetu  za 2015 rok, są załączone 

sprawozdanie z działalności merytorycznej CK w Śmiglu i informacja o stanie mienia 

komunalnego Gminy Śmigiel. 

  

Zachowując  ustawowy termin określony w ustawie o finansach publicznych, przekazane 

zostało wykonanie budżetu zarówno Radzie Miejskiej Śmigla jaki i Regionalnej Izbie 

Obrachunkowej , sprawozdanie opisowe z wykonania budżetu za rok 2015 wraz z informacją 

o stanie mienia komunalnego oraz sprawozdania finansowe.  

 

. 

Według uchwalonej Wieloletniej Prognozy Finansowej , po przeliczeniu wszystkich danych, 

począwszy od roku 2015 do końca okresu prognozowania czyli do roku 2025 sytuacja 

finansowa Gminy Śmigiel pozwala na spełnienie ustawowych obostrzeń dotyczących 

zadłużenia. 

Wraz ze sprawozdaniem opisowym przedłożona została także informacja o stanie mienia 

komunalnego według stanu na dzień 31.12.2015 roku. 

Informacja ta zawiera wszystkie wymagane elementy określone w art. 267  ustawy o 

finansach publicznych  . 
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Informacja została przedstawiona w podziale na gminne jednostki organizacyjne i według 

grup rodzajowych. Załącznikiem Nr 1 do tej informacji jest wykaz mienia samorządowego 

zakładu budżetowego a załącznikiem Nr 2 jest wykaz mienia spółki Zakładu Wodociągowo 

kanalizacyjnego w której Gmina ma 100% udziałów. 

 

Pytań do przedstawionego sprawozdania z wykonania budżetu nie było. 

 

b) rozpatrzenie sprawozdania finansowego Gminy Śmigiel za rok 2014 , 

 

Przewodniczący Rady Wiesław Kasperski poprosił Burmistrza Śmigla o zabranie głosu. 

Burmistrz Śmigla Małgorzata Adamczak oddała głos także Skarbnikowi Śmigla, który 

przestawił sprawozdania finansowe Gminy Śmigiel za rok 2015, które zgodnie z art. 270 ust 1 

ustawy o finansach publicznych jest obligatoryjnym elementem procedury absolutoryjnej.  

Burmistrz Śmigla zachowując  ustawowy termin określony w ustawie o finansach 

publicznych, przekazał Radzie Miejskiej Śmigla  oraz Regionalnej Izbie Obrachunkowej , 

sprawozdanie opisowe z wykonania budżetu za rok 2015 wraz z informacją o stanie mienia 

komunalnego oraz sprawozdanie finansowe na które składają się : 

 

1. Bilans z wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego, który sporządzony 

został na koniec 2015 roku i wykazuje stan aktywów i pasywów budżetu. 

2. Łączny bilans jest również sporządzany na koniec roku 2015 na podstawie 

jednostkowych bilansów sporządzonych w przypadku Gminy Śmigiel przez 12 

jednostek budżetowych i 1 samorządowy zakład budżetowy.  

3. Łączny rachunek zysków i strat. 

4. Łączne zestawienie zamian w funduszu. 

Wszystkie wyżej wymienione sprawozdania zostały przedstawione i omówione na 

wspólnym posiedzeniu Komisji Rady. 

 

Do przedstawionego sprawozdania finansowego pytań nie było.  

 

c)  przedstawienie opinii składu  orzekającego  Regionalnej  Izby Obrachunkowej  o  

przedłożonym sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Śmigiel za rok 2015 wraz z 

informacją o stanie mienia i objaśnienia, 

 

Uchwałę  Nr SO-0954/11/9/Ln/2016 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu  z dnia 5 kwietnia 2016 r. w sprawie wyrażenia opinii o 

sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Śmigiel za rok 2015 odczytał Skarbnik Śmigla 

Piotr Szmytkowski. Opinia Składu Orzekającego RIO jest pozytywna z uwagą. Opinia 

stanowi załącznik nr  5 do protokołu. 

 

d) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium, 

 

Opinię Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Gminy Śmigiel za rok 2015 odczytała 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – Anna Jaworska. Komisja wyraziła pozytywną opinię o 

realizacji budżetu Gminy Śmigiel za rok 2015. Opinia wraz z wnioskiem Komisji Rewizyjnej 

w formie uchwały Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
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e) przedstawienie opinii składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej do 

przedłożonego wniosku Komisji Rewizyjnej. 

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – Anna Jaworska odczytała treść uchwały                      

Nr SO-0955/41/9/Ln/2016 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Poznaniu z dnia 25 maja 2016 r. w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej 

Rady Miejskiej Śmigla w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Gminy z tytułu 

wykonania budżetu gminy za rok 2015. 

Skład Orzekający RIO wyraził opinię, że wniosek został podjęty i uzasadniony zgodnie z 

wymogami prawa. Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Wiesław Kasperski poinformował, że w debacie absolutoryjnej 

zostały przedstawione wszystkie opinie i sprawozdania, które są wymagane. Ponadto 

Wykonanie budżetu było omówione na Wspólnym Posiedzeniu Wszystkich Komisji Rady. 

 

Nikt z radnych  nie zgłosił pytań i uwag.  

 

Ad.10. 

 

Podjęcie uchwał. 

       

1) w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z       

wykonania budżetu Gminy Śmigiel za rok 2015 

 

Przewodniczący Rady  poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Śmigiel za 

rok 2015. W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 15 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Rada Miejska w obecności 15 radnych uczestniczących w głosowaniu jednogłośnie 

podjęła uchwałę nr XXI/150/16 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Śmigiel za rok 2015. 

 

2)  w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi   Śmigla z wykonania   

    budżetu Gminy Śmigiel za rok 2015. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie udzielenia 

absolutorium Burmistrzowi Śmigla z wykonania budżetu Gminy Śmigiel za rok 2015. W 

głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 15 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Rada Miejska w obecności 15 radnych uczestniczących w głosowaniu jednogłośnie 

podjęła uchwałę nr XXI/151/16 w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Śmigla z 

wykonania  budżetu Gminy Śmigiel za rok 2015. 

Następnie Burmistrz Śmigla Małgorzata Adamczak podziękowała za udzielenie 

absolutorium i  przyjęła z rąk Przewodniczącego Rady oraz współpracowników gratulacje i 

kwiaty. 
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W tym momencie obrad Przewodniczący Rady ogłosił przerwę w obradach od 17:00 

do 17:10. Obrady wznowiono w niezmienionym składzie. 

 

3) w sprawie przyjęcia rezygnacji radnego z członkostwa w Komisji 

Planowania i Rozwoju, 

 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że zgodnie ze statutem Gminy  Śmigiel radny 

powinien być członkiem co najmniej dwóch komisji stałych, za wyjątkiem Przewodniczącego 

i Wiceprzewodniczącego. Radny Krzysztof Łączny w tajnym głosowaniu został wybrany na 

Wiceprzewodniczącego Rady (Uchwała Nr XIX/14/16 z 17 maja 2016 r.) Pismem z dnia 25 

maja 2016 r. poinformował o rezygnacji z pracy w Komisji Planowania i Rozwoju z dniem 23 

czerwca 2016 r. W związku z powyższym został przygotowany projekt tej uchwały. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad omawianym projektem 

uchwały. Pytań i uwag do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady 

poddał pod głosowanie projekt przedmiotowej uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 15 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska w obecności 15 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XXI/152/16 w sprawie przyjęcia rezygnacji radnego z członkostwa w Komisji 

Planowania i Rozwoju. 

 

4) w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2016, 

 

Projekt uchwały przedstawił Skarbnik Śmigla i wyjaśnił, że zmiany w planie 

dochodów dotyczą : 

a) rozdział 01010 Infrastruktura wodociągowa i sanitacyjna wsi – zwiększa się 

wysokość dotacji o kwotę 3.280 zł z tytułu otrzymanej refundacji poniesionych 

wydatków  

w poprzednich latach na zadania kanalizacyjne oraz dochody z tytułu wpłaty kary w 

wysokości 4.792 zł 

b) dział 801 Oświata i wychowanie – zwiększa się na wniosek kierowników jednostek 

dochody o kwotę 5.580 zł (Zespół Szkół Czaczu i Gimnazjum w Śmiglu). 

 

Zmiany w planie wydatków dotyczą : 

 

a) rozdział 60001 Krajowe pasażerskie przewozy kolejowe – zwiększenie wydatków    

w zakresie remontów i usług w kwocie 300.000 zł z tytułu zwiększonych potrzeb 

głównie w zakresie remontów dachów na kolejce wąskotorowej  

b) rozdział 60016 Drogi publiczne gminne – zwiększenie o łączną kwotę 1.045.140 zł, 

z tego 800.000 zł z przeznaczeniem na remonty dróg i 245.140 zł na zadania 

inwestycyjne – zgodnie z Załącznikiem do niniejszej uchwały 

c) rozdział 70005 Gospodarka mieszkaniowa - zwiększenie o kwotę 60.000 zł – 

realizacja toalety w Czaczu 

d) rozdział 75023 Administracja publiczna – zwiększenie o kwotę 230.000 zł, z tytułu 

zwiększonych potrzeb w zakresie usług oraz zakup oprogramowania do ewidencji 

dróg 
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e) rozdział 75814 Różne rozliczenia - zwiększenie o kwotę 50.000 zł z tytułu objęcia 

przez Gminę udziałów w Samorządowym Funduszu Poręczeń Kredytowych 

f) dział 801 Oświata i wychowanie oraz 854 Edukacyjna opieka wychowawcza – 

przeniesienia pomiędzy działami i paragrafami na wniosek kierowników jednostek, 

wprowadzenie nowego zadania inwestycyjnego w Bronikowie na kwotę 30.750 zł 

(Rozbudowa szkoły w Bronikowie), wprowadzenie zadania w Starym Bojanowie 

(Budowa schodów z pochylnią w budynku Zespołu Szkół w Starym Bojanowie), 

rozdysponowanie środków zabezpieczonych w Urzędzie Gminy w wysokości 

200.000 zł z przeznaczeniem na remonty i usługi w jednostkach oświatowych 

g) rozdział 85121 Lecznictwo ambulatoryjne – zwiększenie o kwotę 35.000 zł z 

przeznaczeniem na realizację zadania inwestycyjnego w Wonieściu (Modernizacja 

Centrum Medycznego – przebudowa wejścia i dobudowa pochylni dla inwalidów w 

Wonieściu)  

h) rozdział 92109 Domy i ośrodki kultury  

 zwiększenie dotacji dla Centrum Kultury o kwotę 150.000 zł z tytułu realizacji 

zadań remontowych oraz dodatkowych zadań w zakresie imprez kulturalnych 

 zakup i montaż elementów na placach zabaw za kwotę 37.200 zł (Poladowo, 

Nietążkowo, Robaczyn, Glińsko, Machcin, Stara Przysieka Pierwsza, Morownica, 

Nowa wieś, Spławie, Wonieść, Śmigiel, Karmin, Bruszczewo, Chełkowo, Stara 

Przysieka Druga, Stare Bojanowo) 

 zakupy inwestycyjne elementów na place zabaw w Karminie i Gniewowie za 

kwotę 12.800 zł 

i) rozdział 92120 Ochrona zabytków – zwiększenie o kwotę 65.000 zł z 

przeznaczeniem na wykonanie remontów: Wiatraka oraz Kaplicy poewangelickiej 

j) rozdział 92605 Zadania w zakresie kultury fizycznej 

 zwiększenie wydatków majątkowych o kwotę 70.000 zł z przeznaczeniem na 

zakup i montaż elementów siłowni napowietrznych (Czacz, Przysieka Polska, Stare 

Bojanowo, Wonieść) 

 zwiększenie wydatków OKFiR na zakup kosiarki przemysłowej w kwocie 

25.000 zł 

 

 

Zmiany w pozostałym załączniku są konsekwencją zmian wprowadzonych w planie 

wydatków. Zwiększono kwotę przychodów o 2.214.648 zł z tytułu wolnych środków z 2015 

roku. 

Następnie Skarbnik zgłosił autopoprawkę do przedstawianego budżetu, a mianowicie 

rozszerzono wydatki majątkowe o kolejne zadanie z zakresu monitoringu. 

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt uchwały omawiany był na wspólnym 

posiedzeniu wszystkich Komisji Rady i otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie otworzył dyskusję nad omawianym projektem uchwały. Pytań i uwag do 

projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 

przedmiotowej uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 15 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska w obecności 15 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła uchwałę 

Nr XXI/153/16 w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2015. 
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5) w sprawie dokonania zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej  na lata 2015-2025, 

 

 Projekt uchwały przedstawił również Skarbnik Śmigla i wyjaśnił, że zmiany w 

uchwale polegają na dostosowaniu WPF do budżetu. Dokonano zmiany w zakresie 

przedsięwzięcia pn. "Przebudowa ulicy Wyspiańskiego w Śmiglu" - zmieniono limit 

wydatków w roku 2016. Stosownie uaktualniono także limit zobowiązań oraz łączne nakłady 

finansowe. 

 W związku z realizacją rządowego programu "Rodzina 500 plus", dla zachowania 

realistyczności prognozy, dokonano uaktualnienia danych dotyczących dochodów bieżących z 

tytułu dotacji i środków przeznaczonych na cele bieżące w latach 2017-2025. Stosownie 

uaktualniono także wydatki bieżące związane z realizacją tego programu.  

 Następnie Skarbnik zgłosił autopoprawkę do projektu tej uchwały zgodnie z uwagą 

wniesioną przez RIO i dotyczy ona realizacji zadania „Przebudowa ulicy Świętego Wita w 

Śmiglu oraz ulicy Bruszczewskiej w Koszanowie”. 

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt uchwały omawiany był także na 

wspólnym posiedzeniu wszystkich Komisji Rady i otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie otworzył dyskusję nad omawianym projektem uchwały.  

 

W tym momencie obrad głos zabrał Wicestarosta Kościański – Stefan Stachowiak, 

który przekazał, że starostwo jest po złożeniu ofert na wykonawstwo drogi Bruszczewo – 

Stare Bojanowo, (przedłużenie  drogi Św. Wita – Bruszczewskiej jako całości) jednak nie ma 

jeszcze wykonawcy. Koszt inwestycji to ok. 1 mln 78 tys zł.. Niebawem zostanie podpisana 

umowa i rozpocznie się realizacja. Termin zakończenia inwestycji to koniec września. Droga 

będzie szerokości 6 metrów, poszerzona z pasem w standardzie takim jak jest w kierunku 

Poladowa. Obok ścieżka rowerowa . 

Radny Sławomir Grzelczyk zapytał czy uwagi jakie były zgłaszane na komisji Planowania i 

Rozwoju dotyczące przebudowa ulicy Świętego Wita w Śmiglu oraz ulicy Bruszczewskiej w 

Koszanowie zostaną uwzględnione? Przypomniał, że dotyczyło to miejsc parkingowych. 

Burmistrz Śmigla wyjaśniła, że zawsze wcześniej jest mowa o planowanych projektach. 

Jeżeli jest wola by były one przedkładane Radzie to może tak być, jednak do tego projektu nie 

ma możliwości technicznych by zrobić to o czym mówił radny. Jeżeli przeznaczamy 

pieniądze na projekt to znaczy, że będzie on robiony i można wówczas się z nim zapoznać. 

Nie pierwszy jest mowa o tym projekcie. 

Radny Grzelczyk odpowiedział, że informacja do rady jest wtedy gdy potrzebne są 

środki, a o tym projekcie - że już jest, dopiero była mowa na komisji Planowania i Rozwoju, a 

na etapie planowania mogliśmy się z nim zapoznać, wtedy byłoby łatwiej. 

 

Pytań i uwag do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt przedmiotowej uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 15 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska w obecności 15 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła uchwałę 

Nr XXI/154/16 w sprawie dokonania zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej                        

na lata 2015-2025. 
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6) w sprawie objęcia udziałów w Samorządowym Funduszu Poręczeń 

Kredytowych  spółka  z o.o. z siedzibą w Gostyniu. 

 

Projekt uchwały przedstawił również Skarbnik Śmigla i wyjaśnił, że aktualna 

wysokość udziałów Gminy w Funduszu wynosi 50.000 zł, natomiast wysokość udzielonych 

poręczeń dla przedsiębiorców z Gminy Śmigiel wynosi kilkanaście milionów złotych. 

Uchwała ta jest konsekwencją uchwały budżetowej, w której jest zaplanowana kwota na 

zwiększenie tych udziałów. 

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt uchwały omawiany był także na 

wspólnym posiedzeniu wszystkich Komisji Rady i otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad omawianym projektem 

uchwały. Zauważył, że dyskusja w tym temacie odbywała się także na ostatniej sesji gdzie 

była Pani Prezes Funduszu. 

Pytań i uwag do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt przedmiotowej uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 15 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska w obecności 15 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XXI/155/16 w sprawie objęcia udziałów w Samorządowym Funduszu 

Poręczeń Kredytowych  spółka  z o.o. z siedzibą w Gostyniu. 

 

7) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej, 

niezabudowanej, położonej w Śmiglu,  przy ul. Andrzeja Dudycza, oznaczonej 

nr geod. 950/6.  

 

Przewodniczący przekazał, że uchwała została omawiana przed wprowadzeniem. 

Projekt uchwały był omawiany na posiedzeniu Komisji Planowania i Rozwoju i poprosił 

przewodniczącego komisji o przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Planowania i Rozwoju Sławomir Grzelczyk przekazał, że 

projekt tej uchwały otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad omawianym projektem 

uchwały. 

Radny Włodzimierz Drótkowski zauważył, że jest to duża działka i zapytał czy będzie 

sprzedana w całości? 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że z treści uchwały wynika, że cała. Poprosił jeszcze o 

potwierdzenie Panią Burmistrz. 

Burmistrz Śmigla przekazała, że cała działka będzie sprzedana. 

Pytań i uwag do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady poddał 

pod głosowanie projekt przedmiotowej uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 15 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska w obecności 15 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła uchwałę 

Nr XXI/156/16 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej, 
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niezabudowanej, położonej w Śmiglu,  przy ul. Andrzeja Dudycza, oznaczonej                             

nr geod. 950/6.  

 

Ad. 11. 

 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

1) Odpowiedzi udzielił wiceburmistrz i wyjaśnił, że przyjechała dyrektor GDDKiA i 

zaproponowała spotkanie z mieszkańcami, szczególnie po wątpliwościach jakie 

pojawiły się na ostatnim zebraniu w Czaczy. Spotkanie takie odbędzie się 7 lipca w 

Urzędzie. Udzielone zostaną odpowiedzi na pytania mieszkańców oraz zostanie 

ustalony plan działania. Obecnie szukamy działek do wytypowania dla mieszkańców, 

którzy zostaną wysiedleni a jest to ok. 80 rodzin. Działki mamy w Śmiglu, Czaczu, 

Glińsku i Nietążkowie. Planowana jest także budowa budynku wielorodzinnego tak by 

zapewnić bezpieczeństwo mieszkańców. Czasu jest niewiele gdyż cały projekt jest 

projektuj i buduj, a planowana droga ma przebiegać po wcześniej zaplanowanej nitce. 

Informacje o spotkaniu otrzymali zarówno mieszkańcy, którzy zostaną wysiedleni jak i 

Marszałek Województwa wielkopolskiego tak by można było skorzystać z 

ewentualnego dofinansowania. W podobnej sytuacji jest gmina Kościan, także 

organizują takie spotkania. 

Radny Lech Żak – sołtys Czacza przekazał, że niestety nie będzie mógł uczestniczyć w 

tym spotkaniu, a sprawa jest naprawdę ważna. Czas na realizacje projekty jest bez 

zmian a czas na wysiedlenia znowu zostaje wydłużony, przez co mieszkańcy niepokoją 

się gdzie będą wysiedleni. 

Burmistrz Śmigla przekazała, że Gmina w tej kwestii nie ma zbyt dużego pola 

działania, jednak radny na zebraniu powinien wspierać i uspokajać mieszkańców, bo tak 

naprawdę mieszkańcy potrzebują wsparcia radnych. W tym momencie Burmistrz 

Śmigla zaprosiła także wszystkich radnych na spotkanie 7 lipca. 

Radny Lech Żak wyjaśnił, że wspiera działania Burmistrza jednak mieszkańcy są 

zaniepokojeni tym co się dzieje i niewiedzą co z nimi będzie. Zadawali pytania już 

dawno temu i nie uzyskiwali odpowiedzi. 

Przewodniczący Rady przekazał, że będzie uczestniczył w tym spotkaniu i 

zaproponował aby uczestniczyli w nim wszyscy radni, gdyż 80 wysiedlonych rodzin to 

ogrom problemów. 

2)   Odpowiedzi udzielił także wiceburmistrz i wyjaśnił, że RDOŚ wydał decyzję  

środowiskową w której uznał, że nie widzi zagrożenia przy budowie kopalni dla ujęć   

wody, dlatego Burmistrz Śmigla wydał pozytywną decyzję. Jednak przed powstaniem 

kopalni BUDIMEX musi mieć pozwolenia i uzgodnienia. 

3)   Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz i przekazała, że plan rozwoju i modernizacji 

urządzeń zostanie przedstawiony przez Panią Prezes do końca czerwca. 

4)   Odpowiedzi udzieliła także Pani Burmistrz i wyjaśniła, ze tak naprawdę nie wiemy co 

będzie i jakie kroki podejmie nadzór budowlany. Korzystając z obecności wicestarosty 

zaapelowała, aby zainterweniował w tej sprawie gdyż żadnej odpowiedzi nie 

uzyskujemy. 

Radny Sławomir Grzelczyk zauważył, że była o tym mowa na komisji Planowania i 

Rozwoju i należałoby uzyskać jakąś odpowiedź ponieważ sprawa ciągnie się od kilku 

lat.  

Radny Alfred Splisteser zauważył, że wszyscy mają nakazy rozbiórki ale nikt tego nie 

egzekwuje. Sprawa ciągnie się, a obecnie domki te zostają odsprzedawane innym 

osobom, śmieci zostają zanieczyszczenia  odprowadzane są do jeziora i nikt nie ma nad 

tym kontroli. 
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Wicestarosta poprosił więc o kopie pism. Zauważył, że nadzór budowlany podlega 

komisji. Starostwo ma pewien wpływ na nadzór budowlany, więc zainteresuje się tą 

sprawą, a informacje przekaże na najbliższej sesji. 

Następnie wicestarosta przekazał, że zostały wytypowane działki starostwa do 

sprzedaży przy ul. Dudycza, rusza także kolejny przetarg na działki na Nietążkowie.  

Kolejną informacją jaką przekazał wicestarosta było co dzieje się z drogą Nietążkowo – 

Bukówiec. Jako powiat starostwo przejęło obowiązki by uzyskać wszystkie zgody. 

Procedury ruszyły i w konsekwencji 1 września może uda się wydać decyzję i będzie 

możliwość złożenia wniosku. Być może zaistniej potrzeba podjęcia przez partnerów 

uchwały ale o tym poinformują Burmistrza Śmigla. Obecnie przygotowując 

dokumentację starostwo stara się by wszystkie koszty zaliczyć do kosztów 

kwalifikowanych także te, które są teraz ponoszone. 

 

Ad. 12. 

 

Odpowiedzi na zapytania – nie było. 

 

Ad. 13. 

 

Wolne głosy i wnioski.  

Przewodniczący Rady przekazał, że do Biura Rady wpłynęły pisma, z którymi można 

się zapoznać. 

Wiceburmistrz Śmigla Marcin Jurga przekazał, że wysłano do wszystkich sołtysów 

pisma o zorganizowanie zebrań wiejskich dotyczących wprowadzenia funduszu sołeckiego. 

Konieczne jest ustalenie harmonogramu tych zebrań, tak by pracownicy mogli merytorycznie 

wesprzeć rady sołeckie przy sporządzeniu wniosku. Zebrania proponujemy w okresie od 

połowy lipca do 5 września tak by był czas na ewentualne korekty wniosków. 

Radny Sławomir Grzelczyk i zarówno sołtys Spławia zauważył, że sołtysi są po 

szkoleniach i każdy zna kalendarz co powinien zrobić. zauważył, że nie widzi potrzeby by 

pracownicy uczestniczyli w zebraniach bo to nie wynika ani z ustawy ani ze statutu. Przekazał 

także, że ciężko jest zaplanować zebranie z takim wyprzedzeniem.  

Burmistrz Śmigla wyjaśniła, że przymusowo pracownik nie musi uczestniczyć w 

zebraniu jednak z uwagi na ogrom pracy w tym roku jest propozycja by jednak pracownicy 

byli obecni na zebraniach i wsparli swoją wiedzą zebranie tak by dostać jak największy zwrot. 

Radny Grzelczyk zauważył, że tak naprawdę to co zaplanują w ramach funduszu 

sołeckiego będzie decyzją mieszkańców i to oni o tym zadecydują. 

Radna Anna Jaworska korzystając z obecności wicestarosty zapytała na jakim etapie 

są plany dotyczące drogi Skoraczewo – Kobylniki. 

Wicestarosta odpowiedział, że trwają przygotowania do opracowania projektu i można 

zgłaszać uwagi, bo projekt będzie dopiero opracowywany. Może będzie bez ścieżki 

rowerowej ale jeszcze tego nie wiadomo, jakie ma szanse na pozyskanie środków też nie 

wiadomo.  

Zaznaczył, że przy tym projekcie starostwo będzie wnioskodawcą, a przy projekcie 

drogi  Nietążkowo – Boguszyn starostwo jest partnerem.  

Sołtys Chełkowa Pani Bogumiła Stefan zapytała jakie są plany budowy chodnika w 

Chełkowie. Zaznaczyła, że zawsze otrzymywała odpowiedź, że po skanalizowaniu 

miejscowości może będzie chodnik. 

Wicestarosta wyjaśnił, że do starostwa wpływa wiele wniosków o budowę chodnika, 

zdaje sobie sprawę, że droga w Chełkowie jest jedną z gorszych ale jest jeszcze Zygmuntowo 
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i inne małe miejscowości. Ta droga jest na liżcie do zrobienia jednak na pewno nie w tym 

roku. Zaznaczył, że cały czas czeka w kolejce droga Karśnice – Nowa Wieś. 

Radny Grzelczyk Sławomir zauważył, że z funduszu sołeckiego będzie można 

przeznaczyć też środki na niektóre pomysły, jednak zaznaczył, że nie można z tych środków 

robić nic z powiatem. 

 

Nikt więcej z radnych ani obecnych na sali nie zabrał głosu. 

 

Ad.14. 

 

Przewodniczący Rady wobec wyczerpania porządku XXI sesji, podziękował 

zebranym i zakończył obrady  o godz. 18:35. 

 

 

 

 

 

 

Protokołowała:             Przewodniczył: 

 

Justyna Rzepecka              Przewodniczący 

Rady Miejskiej Śmigla 

 

   Wiesław Kasperski 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


